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This online course is designed in accordance with Chinese Regulation The Measures for the Safety
Management of Road Transport of Dangerous Goods“ company and person who engage in the carriage
of dangerous goods by road and related activities shall observe the basic Training Requirement from
the Article 7 “ Training Requirements “of the Measures ”--Those who fail the assessment of the pre-
job DG safety educational training shall not be allowed to do the DG related work ”
The basic training is the qualified pre basic DG safety Training for all DG related employee by the
company. Which is qualified  content under the  Chinese DG regulation and standard

本在线课程根据中国《危险货物道路运输安全管理办法》的规定设计，从事道路危险货物运输及相关活动的公司和

⼈员应遵守《办法》第七条“培训要求“ 托运⼈、承运⼈、装货⼈应当制定危险货物道路运输作业查验、记录制
度，以及⼈员安全教育培训、设备管理和岗位操作规程等安全⽣产管理制度。托运⼈、承运⼈、装货⼈应当按照相

关法律法规和《危险货物道路运输规则》(JT / T 617) 要求，对本单位相关从业⼈ 员进⾏岗前安全教育培训和定期
安全教育。未经岗前安全教育培训考核合格的⼈员，不得上岗作业。 
此基础培训是针对企业，对所有参与危险货物相关⼯作的员⼯进⾏基础岗前安全培训。符合中国危险货物法规和标

准规定的内容

The Awareness training of
Dangerous Goods Road
Transportation
危险货物道路运输基础培训

DG101

After you have processed all the modules, you will
be released for an online test.
If you passed the Test , you will receive a
certificate in accordance with the DG Regulation.

基础培训包括以下主题:
1)     危险货物基础知识培训
2)     安保培训
3)     安全应急培训
4)     功能模块培训
5)     最终测试

This Basic training covers the following
subject areas:
1)     General Awareness Training
2)     Security Training
3)     Safety Emergency Response Training
4)     Function Specific Training
5)     Final Test

依据2019中国危险货物安全管理办法与相关标准
According to the New DG Regulation and Standard in China

GBK电⼦培训课程

学习完所有模块后，您将进⾏在线测试。

如果你通过测试，你将收到⼀份符合岗位培训要求的证书。

背景

有效期

证书

电⼦培训为每个学员提供1对1 的账⼾
Each e-learning license is bound to one user.

内容

试听课程可
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This online training is based on the general knowledge training requirements of IMDG Code for Chapter
1.3. Shippers and carriers engaged in marine transportation can learn to distinguish dangerous goods
and learn general knowledge about the marks, label, packages and transport documents of dangerous
goods. It is the foundation of the Seminar for specific responsibilities of IMDG.
This training is applicable to people: Personnel engaged in the transportation of ordinary goods learn
how to distinguish and identify dangerous goods and prevent hidden dangerous goods accidents.
The personnel engaged in the transportation of dangerous goods can learn the general knowledge of
dangerous goods transportation online, so as to lay a theoretical foundation for the off-line teaching
of specific responsibilities

从事海洋运输的托运以及承运⼈员，可以通过学习区分危险货物，对危险货物的标志，标记，包装以及运输⽂件进

⾏⼀般知识地学习。是IMDG 具体职责线下培训的基础。

从事普通货物运输的⼈员，学习如何区分辨识危险品，防⽌隐含危险品事故

从事危险品海运的⼈员，在线学习危险品运输的⼀般知识，为线下具体职责授课做好理论基础

本在线培训依据国际危险品海运规则IMDG code 对1.3 章对⼀般知识培训的要求。

本培训适⽤⼈群

The Awareness Training of
International Maritime 
Dangerous goods Code( IMDG)
危险货物海运⼀般知识在线培训

DG101

After learning all the modules, you will have an online
test. If you pass the test, you will receive a training
certificate of general knowledge of dangerous goods
transportation issued by CIFA China International
Freight Forwarders Association

基础培训包括以下主题:
1)     危险货物基础知识培训
2)     安保培训
3)     安全应急培训
4)     功能模块培训
5)     最终测试

This Basic training covers the following
subject areas:
1)     General Awareness Training
2)     Security Training
3)     Safety Emergency Response Training
4)     Function Specific Training
5)     Final Test

依据危险货物海运规则对危险品⼀般知识培训的要求

According to the IMDG code Training Requirements about the
DG General Awareness

GBK电⼦培训课程

如果通过测试，你将收到⼀份CIFA 中国国际货运代理协会颁发
的危险品海运⼀般知识培训证书

背景
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Each e-learning license is bound to one user.
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 DG101 危险货物入门培训 DG Awareness Training 

一、背景 Background： 
根据中国《危险货物道路运输安全管理办法》的规定设计，从事道路危险货物运输及相关活动的公司和

人员应遵守《办法》第七条“培训要求”：托运人、承运人、装货人应当制定危险货物道路运输作业查

验、记录制度，以及人员安全教育培训、设备管理和岗位操作规程等安全生产管理制度。托运人、承运

人、装货人应当按照相关法律法规和《危险货物道路运输规则》(JT / T 617) 要求，对本单位相关从业

人 员进行岗前安全教育培训和定期安全教育。未经岗前安全教育培训考核合格的人员，不得上岗作业。  

This course is designed in accordance with Chinese Regulation- “The Measures for the Safety 

Management of Road Transport of Dangerous Goods”. Company and person who engage in 

the carriage of dangerous goods by road and related activities shall observe the basic Training 

Requirement from the Article 7 “ Training Requirements“ of the Measures --Those who fail 

the assessment of the pre-job DG safety educational training shall not be allowed to do the DG 

related work. 

二、培训对象 Trainee： 
此基础培训是针对企业中所有参与危险货物相关工作的员工进行基础岗前安全培训，符合中国危险货物

法规和标准规定的内容。 

This basic training is a basic pre-job safety training for all employees involved in dangerous 

goods related work in the enterprise, which complies with China's dangerous goods regulations 

and standards. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
电子培训 E-learning 

1 个课时，约 45min 

四、培训大纲 Outline: 
• 危险货物基础知识培训 General Awareness Training; 

• 安保培训 Security Training; 

• 安全应急培训 Safety Emergency Response Training; 

• 功能模块培训 Function Specific Training. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

  



 

 DG201 危险货物基础培训 DG Basic Training  

一、背景 Background： 
危险品作为一种特殊商品，在流通领域不断增加，防止和避免危险品出现运输安全问题，需要参与这一过

程的各方采取积极的培训措施。此危险品运输基础课将介绍危险货物的空运，海运，道路运输的基本内容，

以及危险品的分类包装，标签标记等内容，为从业人员操作危险货物提供基本的知识保障。 

As a special commodity, dangerous goods are increasing in the field of transportation. To 

prevent and avoid the transportation safety problems of dangerous goods, all parties involved 

in the process should take active training measures. This basic course contains the basic 

contents of air, sea and road transportation of dangerous goods, as well as classification, 

packaging and labeling of dangerous goods, which will provide basic knowledge guarantee for 

employees to handle the dangerous goods. 

二、培训对象 Trainee： 
企业从事危险品采购，运输，销售以及安全管理人员。 

Personnel engaged in dangerous goods procurement, transportation, sales and safety 

management. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线上/线下培训 Online Video/Seminar 

培训时长 2 Days 

四、培训大纲 Outline: 
• 危险货物的概念 The concept of dangerous goods; 

• 危险货物 9 大分类 9 categories of dangerous goods; 

• 危险货物的分类原则 Classification principles of dangerous goods; 

• 危险货物的包装 Packaging of dangerous goods; 

• 危险货物的标签与识别 Labeling and identification of dangerous goods; 

• 基于海运危险品规则 IMDG CODE，空运 DGR，陆运 JT/T617 等技术标准概述 Overview of 

standards such as IMDG Code, Air IATA DGR and road transport JT/T 617. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

 

  



 

 DG301 危险货物海运培训 DG Sea Transportation Training   

一、背景 Background： 
中国国际货运代理协会与德国 GBK 合作，共同推出“中德国际危险品海运培训证书项目”，引入德国优

秀的安全操作经验和培训管理体系，由此让中国物流行业更快、更系统性地了解与掌握海运危险品知识

及国际法规要求。此培训围绕国际危险品海运规则 IMDG code 展开。 

CIFA and the GBK jointly launched the "Sino-German International Dangerous Goods Maritime 

Training Certificate Project", introducing Germany's excellent safety operation experience and 

training management system. This training is organized around IMDG Code. 

二、培训对象 Trainee： 
从事国际危险品海洋运输生产企业，外贸企业，货运代理公司等从业人员。 

Engaged in international dangerous goods marine transportation production enterprises, 

foreign trade enterprises, freight forwarding companies and etc. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线上培训/线下培训 Online Video/ Seminar 

两天基础课+两天研修班；2 Days Basic Training & 2 Days Professional Training 

四、培训大纲 Outline: 
• 危险货物海运规范概览 Overview of IMDG Code for dangerous goods; 

• 危险货物分类、识别、包装、标记和标签 Classification, identification, packaging, marking and 

labelling of dangerous goods; 

• 危险货物海运罐柜 Container of dangerous goods by sea; 

• 海运运输文件和安全 Shipping documents and safety; 

• 海运配载和隔离 Marine stowage and segregation; 

• 海运集装箱和装载 Marine container and loading. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到中国国际货运代理协会颁发的“中德国际危险品海运培训证书”。 

If you passed the test, you will receive a certificate from CIFA. 

 

  



 

 DG302 危险货物装卸安全实操课 DG loading Securing 

一、背景 Background： 
本课程主要围绕国际危险品海运规则中 CTU 危险品集装箱装卸加固的内容，本课程为实操课程。首先以

装箱理论展开，结合现场集装箱实物进行讲解和演示；学员进行现场操作练习。 

This course focuses on CTU code about international dangerous goods loading and unloading 

rules, This course is a practical course. First of all, the packing theory is used to explain and 

demonstrate the actual containers on site; the trainees practice on-site operation. 

二、培训对象 Trainee： 
从事国际危险品海洋运输生产企业，外贸企业，货运代理公司等从业人员。 

Engaged in international dangerous goods marine transportation production enterprises, 

foreign trade enterprises, freight forwarding companies and etc. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar 

两天课；2 Days Training 

四、培训大纲 Outline: 
• 集装箱装载理论以及集装箱，加固配件与方式介绍； 

Introduction of container loading theory and container, reinforcement accessories and 

methods 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

 

  



 

 DG303 锂电池储运安全培训 Lithium Battery Transportation  

一、背景 Background： 
对于锂电池安全的主题，全世界都很重视。《危险货物国际道路运输欧洲公约》、《国际海运危险货物规则》

和《国际航空运输协会危险货物条例》针对于锂电池都有详细的规定。理解这些规定，可以指导平时要与

锂电池打交道的相关工作人员更加安全地处理它。 

The theme of lithium battery safety is highly valued worldwide. The European Convention on the 

International Road Transport of Dangerous Goods (ADR), the International Maritime Dangerous 

Goods Code (IMDG Code) and the International Air Transport Association Dangerous Goods 

Regulations (ICAO TI) have detailed requirements on lithium batteries. Understanding these rules 

can guide the personnel who are dealing with lithium batteries to handle it more safely. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输锂电池的企业，如托运人、货运销售代理、快递公司、物

流公司、机场港区、航空公司、船公司和危险品道路运输企业，从事与危险货物管理、EHS 管理、合规管

理、危险品运输有关工作的总经理/EHS 经理/质量经理/合规专家/EHS 专家/物流运输管理人员。 

Enterprises that manufacture, import, use, store, process, and transport lithium batteries in 

China are engaged in Dangerous Goods Management, EHS Management, Compliance 

Management, General Manager of Dangerous Goods Transportation/EHS Manager/Quality 

Manager/Compliance Expert/EHS Expert/Logistics Transportation Manager. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar 

两天培训 2 Days 

四、培训大纲 Outline: 
• 法规框架简介 Overview of the regulatory framework; 

• 锂电池分类 Lithium battery classification; 

• 锂电池的运输 Transportation of lithium batteries;  

• 锂电池的包装和标签 Packing, marking and labelling of lithium batteries; 

• 废旧锂电池的运输 Transportation of defective lithium batteries; 

• 操作示例 Operation and Practices. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到德国 GBK 颁发的锂电池专项培训证书。 

If you passed the test, you will receive the LB Certificate from GBK. 

 

  



 

 DG304 危险品空运培训 DG Air Transportation Training 

一、背景 Background： 
为了更好地普及空运危险品专业知识，2017 年 ICAO-FIATA 空运危险品国际证书培训课程在国内开展以

来，来自航空物流领域的众多同仁接受了专业培训。 

With the development of training courses, in order to better popularize the professional 

knowledge of air freight dangerous goods 。Since the ICAO-FIATA International Certificate in 

Airborne Dangerous Goods Training Course was launched in 2017, many colleagues from the 

field of aviation logistics have received professional training. 

二、培训对象 Trainee： 
各航空公司、各机场公司参与危险品空运业务操作人员以及相关管理和监督工作人员；参与危险品航空运

输的托运人、包装人员；各国际货运代理企业和物流公司人员。 

Operators of various airlines and airport companies involved in the operation of DG air 

transportation and related management and supervision staff; shippers and packaging 

personnel involved in the transportation of DG; personnel of various international freight 

forwarding companies and logistics companies. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar 

五天培训 5 Days 

四、培训大纲 Outline: 
• 危险品空运国际法规—ICAO《危险物品安全航空运输技术细则》 ICAO "Technical Rules for Safe 

Air Transportation of Dangerous Goods"; 

• 危险品空运国内法规—交通部第 42 号令《民用航空危险品运输管理规定》（276 部）Ministry of 

Communications Order No. 42 "Regulations on the Administration of Dangerous Goods 

Transportation in Civil Aviation" (Part 276); 

• 危险品空运操作手册——IATA《危险品规则》（DGR） Dangerous goods air transport 

operation manual-IATA "Dangerous Goods Regulations" (DGR); 

• 联合国《全球化学品统一分类和标签制度》（GHS）  United Nations "Globally Harmonized 

System of Classification and Labeling of Chemicals" (GHS). 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将获得中国民航局 CAAC 证书及 ICAO-FIATA 空运危险品培训证书。 

If you passed the test, you will get CAAC certificate and ICAO-FIATA training certificate. 

 

  



 

 DG305 中国危险品道路运输培训  

DG Road Transportation Training 

一、背景 Background： 
交通运输部制定发布了交通运输行业标准《危险货物道路运输规则》（JT/T 617—2018，以下统称 JT/T 

617 标准），2018 年 12 月 1 日起正式实施。开展相关培训，旨在全面加强危险货物托运人、运输企业、

包装企业、货运代理人等从业人员对 JT/T617 标准的理解和运用，充分了解我国危险货物道路运输国家标

准、行业标准与国际接轨的情况，实现危险品道路运输的安全、有序。 

The Ministry of Transport has formulated and issued the transportation industry standard "Dangerous 

Goods Road Transportation Rules" (JT / T 617-2018), which will be formally implemented from 

December 1st, 2018. GBK conducts training on road transport of dangerous goods, which aims to 

comprehensively strengthen the understanding and application of JT / T617 standards by 

practitioners such as shippers, transport companies, packaging companies, and freight forwarders of 

dangerous goods, while drawing on foreign standards for road transport standards for dangerous 

goods, ensuring the safety and orderliness of China's dangerous goods road transport industry. 

二、培训对象 Trainee： 
此课程的开设，其目标是为危险品货代，危险品运输托运人，承运人以及企业内部承担危险品运输管理职

责的人员而设置。 

The purpose of this course is to set up for freight forwarders of dangerous goods, shippers of 

dangerous goods transportation, carriers and personnel within the enterprise who bear 

responsibility for the management of dangerous goods transportation. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
电子培训 E-learning 

四、培训大纲 Outline: 
• 应对危险货物道路运输安全管理办法 Respond to new safety management measures for road 

transport of dangerous goods； 

• 了解危险品运输托运人职责 Understand the duties of the dangerous goods transport shipper; 

• 掌 握 标 准 《 危 险 货 物 道 路 运 输 规 则 》（ JT/T 617—2018 ）  Master the standard “Road 

Transportation Rules for Dangerous Goods” (JT/T617-2018)； 

• 危险品运输包装使用与鉴定 Use and identification of dangerous goods transport packaging. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你完成培训，你将获得德国 GBK 颁发的“危险货物道路运输（JT/T617-2018）培训证书”。 

If you finish the training, you will get the JT/T 617 Certificate from GBK. 
  



 

 DG401 危险货物安全管理培训  DG Management Training 

一、背景 Background：  
随着国家对于危险品运输安全管理要求的提高，如何从合规，安全, 管理角度为企业危险品运输安全管理

定制有效的组织架构与管理流程。需要了解企业的法律义务，以及定义企业危险品管理的安全形象。此课

程由德国专家授课，为企业总经理，供应链管理，安全，合规负责人提供德国企业危险品管理课程。With 

the improvement of national requirements for the safety management of dangerous goods 

transportation, how to customize effective organizational structure and management process for 

the safety management of dangerous goods transportation of enterprises from the perspective 

of compliance, safety and management. We need to understand the legal obligations of 

enterprises and define the safety image of Dangerous good management. This course is taught 

by German experts, and provides dangerous goods management course for general managers, 

supply chain management, safety and compliance leaders. 

二、培训对象 Trainee： 
企业负责人，企业供应链与物流安全负责人，EHS 经理。 

General Manager, Person in charge of supply chain and safety of Transportation, EHS Manager. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar 

两天培训 2 Days 

四、培训大纲 Outline: 
• 危险货物法律背景 Background of Dangerous goods Regulation; 

• 危险货物运输基本概念 The Concept and Basic information about Dangerous Goods 

Transportation; 

• 界定危险品与危险货物运输管理 Defining hazardous chemical and dangerous goods 

transportation management; 

• 企业危险货物运输管理的组织架构 Organizational of DG transportation management; 

• 企业危险货物运输的责任 Responsibility of dangerous goods transportation of enterprises; 

• 企业危险货物管理流程 Dangerous goods management process. 

五、培训证书 Certificate： 
你将收到德国 GBK 与德国商会颁发的培训证书。 

You will receive the Certificate from GBK and Germany Chamber Training Center. 

  



 

 DG402 国际危险货物公路与铁路运输培训  

International DG Road, Railway Transportation Training 

一、背景 Background：  
随着中国 “一带一路”政策的推广，企业通过铁路与公路跨国运输危险品，成为了越来越热门的领域。此

课程特别邀请德国专家，介绍国际危险品运输公约 ADR 以及铁路运输公约 RID。希望中国企业，更熟悉

国际危险品运输标准，推进安全合规地跨国危险品运输。 

As China's "one belt, one road" policy is promoted, enterprises' dangerous goods management 

process has become an increasingly popular field through transnational transportation of 

dangerous goods. In this course, German experts are invited to introduce the Standard ADR and 

RID. It is hoped that Chinese enterprises will be more familiar with international dangerous goods 

transportation standards and promote safe and compliant transnational transportation of 

dangerous goods. 

二、培训对象 Trainee： 
此课程的开设，其目标是为危险品货代，危险品运输托运人，承运人以及企业内部承担危险品运输管理

职责的人员而设置。 

The purpose of this course is to set up for freight forwarders of dangerous goods, shippers of 

dangerous goods transportation, carriers and personnel within the enterprise who bear 

responsibility for the management of dangerous goods transportation. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar 

两天培训 2 Days 

四、培训大纲 Outline: 
• 标准制定背景 Background of Dangerous goods Standard; 

• ADR and RID 标准介绍 The Introduction of ADR and RID； 

• 与中国标准比较 The Comparison with Chinese Standard； 

• 标记标签，包装与车辆以及人员要求 Labeling, packaging, vehicle and personnel 

requirements. 

五、培训证书 Certificate： 
你将收到德国 GBK 与德国商会颁发的培训证书。 

You will receive the Certificate from GBK and Germany Chamber Training Center. 

 

 

  



 

 HZ101 危险化学品合规入门培训 HZ Awareness Training 

一、背景 Background：  
根据中国《危险品安全管理条例》的规定，企业从事危险化学品有关的公司，需接受基本的危化品安全基

础培训，此课程针对，对危化品的概念，分类，标记等基础知识为主，帮助企业就危险品普及危险品安全

基础培训。 

According to the regulations on the safety management of dangerous goods in China, 

enterprises are required to receive basic safety training for hazardous chemicals from companies 

that personnel have been involved in hazardous chemicals. This course focuses on the basic 

knowledge of the concept, classification and marking of hazardous chemicals, and helps 

enterprises popularize basic training on dangerous goods safety. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输化学品的企业; 从事与危险品管理、EHS 管理、合规管

理、危险品运输有关工作的总经理/EHS 经理/质量经理/合规专家/EHS 专家/物流运输管理人员。 

Enterprises in China who manufacture, import, use, store, deal with and transport chemicals; 

Managing Director/ EHS Manager/ Quality Manager/ Legal Specialist/ EHS Specialist/ Head of 

logistics and shipping: involving hazardous management, EHS management, tracking of legal 

requirements, logistics for hazardous. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
电子培训 E-learning 

1 个课时，约 45min 

四、培训大纲 Outline: 
• 危化品基础知识培训 General Awareness Training; 

• GHS 分类基础培训 The basic Training of GHS Classification; 

• 危化品标签培训 Awareness Training by the Label of Hazardous Chemical; 

• 功能模块培训 Function Specific Training. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

 

 



 

 HZ201 危化品法规与 GHS 分类基础课程 

Hazardous Chemical and GHS Classification Basic Training 

一、背景 Background： 
如果您在工作中需要接触和管理化学品，尤其是危险化学品，而您又对中国的 GHS 分类和执行要求没有

清楚的了解，那么这个培训课程非常适合您。通过这个培训，您可以基本了解中国化学品管理的法规与名

录要求，以及危险品安全技术说明书以及标签等技术标准。 

If you need to touch and manage chemicals at work, especially hazardous chemicals, and you don't 

have a clear understanding of China's GHS classification and implementation requirements, then this 

training course is perfect for you. Through this training, you can have a basic understanding of China's 

chemical management regulations and inventory requirements, as well as technical standards for 

dangerous goods safety technical specifications and labels. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输化学品的企业; 从事与危险品管理、EHS 管理、合规管理、

危险品运输有关工作的总经理/EHS 经理/质量经理/合规专家/EHS 专家/物流运输管理人员。 

Enterprises in China who manufacture, import, use, store, deal with and transport chemicals; 

Managing Director/ EHS Manager/ Quality Manager/ Legal Specialist/ EHS Specialist/ Head of 

logistics and shipping: involving hazardous management, EHS management, tracking of legal 

requirements, logistics for hazardous. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar.   

培训时长 2 Days. 

四、培训大纲 Outline: 
 中国化学品法规框架 China Chemical Regulation Framework: 

• 中国化学品法规系统 China Chemical Regulation System; 

• 法律和规定 Laws and regulations; 

• 命令/执行措施/方针 Command / enforcement measures / policy; 

• 国家或行业技术标准 National or industry technical standards. 

 中国 GHS 的实施和合规 Implementation and compliance of China GHS: 

• 物质和混合物的分类 Classification of substances and mixtures; 

• 危险化学品名录 List of dangerous chemicals; 

• 化学品安全说明书 Chemical Safety Data Sheet; 

• 标签和包装 Labels and packaging. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你完成培训，你将获得德国 GBK 颁发的“中国化学品管理 GHS 培训证书”。 

If you finish the training, you will get the GHS Certificate from GBK. 



 

 HZ301 危化品安全技术说明制作培训 

The Safety Data Sheet Training 

一、背景 Background： 
如果您在工作中接触危化品安全技术书明书，本课程介绍制作一份合规危化品安全技术说明书的流程，包

括分类，运输，消防，储存，等章节的知识与制作规范。 

If you are related to the Safety Data Sheet of hazardous chemicals at work, this course introduces 

the process of making a compliant Safety Data Sheet for hazardous chemicals, including 

knowledge and production specifications in the chapters of classification, transportation, fire 

protection, storage, etc. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输化学品的企业; 从事与危险品管理、EHS 管理、合规管

理、危险品运输有关工作的总经理/EHS 经理/质量经理/合规专家/EHS 专家/物流运输管理人员。 

Enterprises in China who manufacture, import, use, store, deal with and transport chemicals; 

Managing Director/ EHS Manager/ Quality Manager/ Legal Specialist/ EHS Specialist/ Head of 

logistics and shipping: involving hazardous management, EHS management, tracking of legal 

requirements, logistics for hazardous. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar.   

培训时长 2 Days. 

四、培训大纲 Outline: 
• 中国化学品法规系统 China Chemical Regulation System; 

• 物质和混合物的分类 Classification of substances and mixtures; 

• 化学品安全说明书制作步骤 how to author the Safety Data Sheet; 

• SDS 中如何满足各章节的数据需要 How to find the necessary Data for SDS. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

  



 

 HZ302 中国危化品登记与新物质注册法规培训 

Chinese Chemical Notification and Product Registration 

一、背景 Background： 
中国对于化学品有严格的登记与注册制度，企业涉及化学品产品生产，贸易，进口等环节，需依照中国危

险化学品名录与中国化学品现有名录进行合规判定。本课程就中国危险化学品登记制度以及新化学物质登

记制度，给予企业产品合规人员培训。期望合规，与有效满足国家对于化学品的名录管理规定。 

China has a strict notification and registration system for chemical products. Enterprises involved 

in the production, trade, import of chemical products should take care according to the China 

hazardous chemicals list and the existing list of Chinese chemicals. This course provides training 

for product compliance personnel by enterprises for the topic of Chinese hazardous chemicals 

registration and new chemical substance registration. It is expected to be compliant and 

effectively meet the national regulations on the list management of chemicals. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输化学品的企业; 从事危险品管理、EHS 管理、合规管理

的人员。 

Enterprises in China who manufacture, import, use, store, deal with and transport chemicals; 

involving hazardous management, EHS management, tracking of legal requirements, logistics 

for hazardous. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar.   

培训时长 2 Days. 

四、培训大纲 Outline: 
• 中国化学品法规系统 China Chemical Regulation System; 

• 危化品登记义务与流程 Obligation and process of hazardous chemicals registration; 

• 新化学物质申报义务与流程 Declaration obligation and process of new chemical substances 

Notification; 

• 新化学物质申报豁免 The exemption of New chemical substance notification rules. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

  



 

 HZ303 危化品仓储培训  

Storage of Hazardous Chemical Training 

一、背景 Background： 
企业在危化品进口，营业环节需要考虑，哪些产品需要储存在危化品专用仓库，哪些可以储存在普通仓库，

但需满足一定的安全储存条件。本课程指导学员，认识如何区分不同危化品的储存条件以及认识，选择合

适的危化品专用仓库。 

Enterprises who handling with Hazardous Chemical, need to consider which products need to be 

stored in special warehouses for hazardous chemicals and which can be stored in ordinary 

warehouses, but they need to meet certain safe storage conditions. This course will guide the 

Trainee to understand the different storage conditions of hazardous Chemical and choose 

qualified. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输化学品的企业; 从事危险品管理、EHS 管理、合规管理

的人员。 

Enterprises in China who manufacture, import, use, store, deal with and transport chemicals; 

involving hazardous management, EHS management, tracking of legal requirements, logistics 

for hazardous. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar 

培训时长 1 Day 

四、培训大纲 Outline: 
• 中国化学品法规系统 China Chemical Regulation System; 

• 危化品分类 The classification of Hazardous Chemical; 

• 危化品储存标准 The storage standards for hazardous chemicals; 

• 危化品专用仓库经营资质与类别介绍 The Introduction of qualification and category of special 

warehouse for hazardous chemical; 

• 危险品储存消防与应急 Firefighting and emergency response for Hazardous Chemical 

storage. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

 

 

 

  



 

 HZ304 危化品进出口培训  

Import and Export of Hazardous Chemical Training 

一、背景 Background： 
企业涉及危化品的进出口，需要了解海关以及航空，船公司等对于危化品申报，检查的要求。本培训帮助

企业了解危化品进出口中的准备工作，与具体操作流程。保证进出口环节的合规与效率，不会因为错误申

报，导致业务损失与安全合规风险。 

Enterprises involved in the import and export of hazardous chemicals need to understand the 

customs, aviation, shipping companies and other requirements for declaration and inspection of 

hazardous chemicals. This training helps enterprises understand the preparation work and 

specific operation process in the import and export of hazardous chemicals. Ensure the 

compliance and efficiency of import and export， which will not cause unnecessary business loss 

and compliance risk due. 

二、培训对象 Trainee： 
涉及危化品进出口的企业; 从事进出口，采购，危险品管理、EHS 管理、合规管理的人员。 

Enterprises involved in the import and export of hazardous chemicals; personnel engaged in 

import and export, procurement, dangerous goods management, EHS management and 

compliance management. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar 

培训时长 1 Day 

四、培训大纲 Outline: 
• 法规对危化品进出口的要求 Requirements of regulations on import and export of hazardous 

chemicals; 

• 辨别危化品与危险货物 Identification of hazardous chemicals and dangerous goods; 

• 认识危化品安全技术说明书 Understand the safety technical specification of hazardous 

chemicals; 

• 危化品鉴定流程 Hazardous chemicals identification process; 

• 危化品申报与海关编码 Declaration and customs code of dangerous chemicals. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

  



 

 HZ305 危险废物运输，仓储与处理培训    

Hazardous waste Transport, Disposal and Treatment Training 

一、背景 Background： 
企业在生产与贸易过程中产生报废品与废弃物，如何确认危险废物的性质，以及满足国家对危废处理的要

求。本课程，指导企业确认识别危险废弃物，认识危废处理厂的类别，以及危险，运输与储存的合规要求。 

Enterprises produce waste after the process of production and trade. How to confirm the 

classification of hazardous waste and meet the national requirements for hazardous waste 

treatment. This course guides enterprises to identify hazardous wastes, the types of hazardous 

waste treatment plants, and the compliance requirements for hazards waste transportation and 

storage. 

二、培训对象 Trainee： 
中国境内制造、进口、使用、存储、处理、运输化学品的企业; 从事危险品管理、EHS 管理、合规管理

的人员 

Enterprises in China who manufacture, import, use, store, deal with and transport chemicals; 

involving hazardous management, EHS management, tracking of legal requirements, logistics 

for hazardous. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar 

培训时长 1 Day 

四、培训大纲 Outline: 
• 危险品废弃物管理法规 The regulation about hazardous wastes; 

• 危险品废弃物分类 The Classification of hazardous wastes; 

• 危废的仓储与运输 Storage and transportation of hazardous wastes; 

• 危废处理厂经营资质与类别介绍 The qualification and Treatment Scope of hazardous waste 

treatment plant. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你通过测试，你将收到一份符合岗位培训要求的证书。 

If you passed the Test, you will receive a certificate in accordance with the DG Regulation. 

 

 



 

 HZ401 危化品出口欧洲合规要求  

EU Chemical Compliance Regulation Training 

一、背景 Background： 
企业从事危化品出口贸易，希望了解产品出口欧洲的合规要求。本课程介绍欧洲化学品进口法规要求，

帮助企业满足化学产品出口的合规条件。 

Enterprises engaged in the export trade of hazardous chemicals, hope to understand the 

compliance requirements of products exported to Europe. This course introduces the 

requirements of European chemical import regulations to help enterprises meet the 

compliance conditions of chemical products export to EU. 

二、培训对象 Trainee： 
从事危险品管理、EHS 管理、合规管理、危险品运输有关工作的总经理/EHS 经理/质量经理/合规专家

/EHS 专家/物流运输管理人员。 

Engage in work related to dangerous goods management, EHS management, compliance 

management, and dangerous goods transportation General Manager/EHS Manager/Quality 

Manager/Compliance Expert/EHS Expert/Logistics Transportation Manager. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar.   

培训时长 2 Days. 

四、培训大纲 Outline: 
• 全球化学品统一分类和标签制度 GHS 框架 Globally Harmonized System of Classification and 

Labelling of Chemicals GHS Framework; 

• 欧盟 CLP 化学品法规体系 EU CLP Chemical Regulation System; 

• 欧盟化学品安全说明书制作 EU chemical safety instructions production; 

• 标签和包装 Labels and packaging; 

• 应急电话号码 Emergency Telephone number; 

• 欧盟化学品登记法规简介 Introduction to EU Chemical Registration Regulations. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你完成培训，你将获得德国 GBK 颁发的“欧盟化学品管理 CLP 培训证书”。 

If you finish the training, you will get the CLP Certificate from GBK. 

 

  



 

 HZ 402 德国危化品仓储标准培训  
Germany Hazardous Chemical Storage Standard Training 

一、背景 Background： 
危化品仓储一直是中国危化品管理的焦点，如何既安全又合理规避危化品储存风险，是国内危化品标准行

业希望不断改善房展的方向。 此课程将介绍德国对于危化品储存的标准 TRGS510 等，对我国危化品安

全储存起到借鉴的作用。此课程由 GBK 德国专家进行授课。 

The storage of hazardous chemicals has always been the focus of hazardous chemicals 

management in China. How to avoid the risk of hazardous chemicals storage safely and 

reasonably is the direction that the domestic hazardous chemicals standard industry hopes to 

continuously improve. This course will introduce the German standard TRGS 510 for the storage 

of hazardous chemicals, which can provide reference for the safe storage of hazardous chemicals 

in China. This course is taught by GBK German experts. 

二、培训对象 Trainee： 
企业从事危化品物流仓储管理，EHS 经理，仓储行业，与有关政府，协会等监督部门。 

Enterprises engaged in hazardous chemicals logistics warehouse management, EHS Manager, 

warehousing industry, and relevant government, association and other supervision 

departments. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar.   

培训时长 1 Day. 

四、培训大纲 Outline: 
• 德国危化品管理法规背景 Background of German hazardous chemicals regulations; 

• 危化品储存标准与类别 Storage standards and Storage class of hazardous chemicals; 

• 危化品储存与企业安全管理 Hazardous chemicals storage with the safety management of 

Enterprise; 

• 危化品仓库资质 The qualification of Hazardous chemicals warehouse in Germany. 

五、培训证书 Certificate： 
你将收到德国 GBK 与德国商会颁发的培训证书。 

You will receive the Certificate from GBK and Germany Chamber Training Center. 

  



 

 HZ 403 德国危化品管理法规培训  
Germany Chemical Management Regulation Training 

一、背景 Background： 
危化品法规，涉及进出口，运输，仓储，经营，废弃处置等各个环节。在中国在慢慢建立更完善的危化品

管理体系。本课程，为大家介绍德国与欧洲，危化品管理的组织架构以及法规体系，为国内企业与政府部

门提高危化品管理分享经验，为走出国门的中国公司在欧洲开展化学品贸易带来帮助。 

Hazardous chemicals laws and regulations, involving import and export, transportation, storage, 

operation, waste disposal …. China are improving our chemicals management system. This course 

introduces the organizational structure and regulatory system of hazardous chemicals 

management in Germany and Europe, shares experience for domestic enterprises and 

government departments to improve hazardous chemicals management, and helps Chinese 

companies to carry out Compliance chemical trade in Europe. 

二、培训对象 Trainee： 
企业出口危化品到德国，在欧洲生产化工产品。 EHS 与合规人员，与有关政府，协会等监督部门。

Enterprises export dangerous chemicals to Germany and produce chemical products in Europe. 

EHS and compliance personnel, and relevant government, association and other supervision 

departments. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
线下培训 Seminar.   

培训时长 1 Day. 

四、培训大纲 Outline: 
• 欧盟 REACH 法规介绍 Introduction of EU REACH Regulation; 

• 欧盟危化品产品登记体系 EU registration system for hazardous chemicals products; 

• 德国危化品管理法规体系与标准 German hazardous chemicals management system and 

standards. 

五、培训证书 Certificate： 
你将收到德国 GBK 与德国商会颁发的培训证书。 

You will receive the Certificate from GBK and Germany Chamber Training Center. 

 

 

 

 

  



 

 LA101 实验室危险化学品的安全使用培训 

Safe Use of Hazardous Chemicals in Laboratory Training 

一、培训背景 Background： 
从 2008 年到 2018 年统计在册的实验室安全事故是 14543 起，每天约发生 4 起，死亡人数 29 人，实验

室是一个很特殊的场所，作为实验室负责人或者实验室安全负责人，我们希望帮助一线实验人员提升安全

意识、知识、应急技能吗？我们希望科学有效地开展各项实验室安全管理工作吗？我们希望获得一线实验

人员和 PI 对安全管理工作的认同、理解和支持吗？让我们一起学习实验室安全管理理论知识、落地实操、

应急体系建立！ 

From 2008 to 2018, the number of laboratory safety accidents recorded in the book was 14,543, 

about 4 per day, and 29 deaths. The laboratory is a very special place, and the risk factors for 

accidents are many and professional. As the person in charge of the laboratory or the person in 

charge of laboratory safety, do we hope to gain the approval, understanding and support of 

frontline experimenters and PI for safety management? Let us learn the theoretical knowledge 

of laboratory safety management, implement practical operations. 

二、培训对象 Trainee： 
高校院所、企事业单位、第三方实验室负责人、实验室主管、实验室安全主管等。 

College institutes, enterprises and institutions, third-party laboratory leaders, laboratory 

supervisors, laboratory safety supervisors, etc. 

三、培训形式及时长 Type & Duration:  
在线培训/线下培训 Online Video/Seminar.   

培训时长 2 Days. 

四、培训大纲 Outline: 
• 实验室安全重要性 The importance of laboratory safety; 

• 实验室化学品风险识别 Laboratory chemical risk identification; 

• 实验室化学品全生命周期管理 Full life cycle management of laboratory chemicals; 

• 实验室气瓶专项安全管理 Special safety management of laboratory gas cylinders; 

• 实验室氢氟酸专项安全管理 Special safety management of laboratory hydrofluoric acid; 

• 实验室汞专项安全管理 Special safety management of laboratory mercury; 

• 实验室加热设备专项安全管理 Special safety management of laboratory heating equipment; 

• 实验室个人安全防护 Personal safety protection in the laboratory; 

• 实验室安全目视化管理 Visual management of laboratory safety; 

• 实验室化学品事故应急演练 Emergency drills for laboratory chemical accidents; 

• 实验室常见事故应急处理 Emergency treatment of common laboratory accidents. 

五、培训证书 Certificate： 
如果你完成培训，你将获得德国 GBK 颁发的实验室安全管理专项证书。 

If you finish the training, you will get the Laboratory Safety Management Certificate from GBK. 


